
Vastuuryhmän kokous 3.9. klo 17–19.30 Emmaus 

Vastuuryhmä: Anne Karhola, Kirsti Ahonen, Päivi Katko, Kalle Mäki, Meri Papunen, Sari Papunen-
Asumaniemi, Anne Vehmas, Timo Saarinen, Tiina Eskelinen, Hanna Merikanto, Jarmo Rautiainen ja 
Meri Ala-Kokko. 

Läsnä: Anne Karhola, Kirsti Ahonen, Kalle Mäki, Anne Vehmas (etänä), Tiina Eskelinen, Hanna 
Merikanto (etänä, klo 19.13 asti), Meri Ala-Kokko. 

Puheenjohtaja: Meri 
Sihteeri: Kalle 
Hartaus: Tiina  
Tarjoilut: Kalle 
Tarjoilut ja kuulumiskierros 17.-17.15 
Hartaus 17.15 
 

1. Sihteerin valinta. Vastuuryhmän kokouksista tehdään kokousmuistiot. Kokousmuistio on 
helppo tehdä Merin tekemän kokouskutsun asialistan päälle. Riittää, että kokousmuistoon on 
laitettu päätökset ja tärkeimmän huomiot keskusteluista, sekä ne asiat, jotka jäävät auki 
myöhemmin päätettäväksi. Meri tarkistaa kokousmuistion vielä ennen jakoon laittoa. 
 Voidaan valita sihteeri tai kaksi sihteeriä koko kaudeksi tai otetaan kiertävä sihteerin vuoro. 
 
Päätös: Kalle Mäki tässä kokouksessa, Hanna Merikanto kahdessa seuraavassa kokouksessa. 
 

2. Kesän tapahtumat. Miten sujuivat?  
Kesäkuun messu, Tapahtumien yön messu, Raamattukurssin aloitus? 

Kesäkuun messussa oli luontoteemaa ja partiolaishenkeä. Osallistui noin 200 henkeä. 

Tapahtumien yön messussa Anne Karhola oli päävastuullisena järjestämässä.  

- Messu järjestettiin pienemmällä budjetilla kuin aikaisemmin. 
- Niilo Rantala istui hyvin tapahtumien yön messuun. Kirkko oli jokseenkin täynnä. 
- Nähtiin hyvänä, että Tapahtumien yön messu järjestettäisiin jatkossakin.  Tälle on selvästi 

kysyntää. 
- Parvekkeella äänentoisto puuroutui.  
- Eteisen tuomaskauppa tuotti hyvin. 
- Selvitetään, miten ensi vuonna saadaan taloudellinen pohja messulle järjestymään. Olisi 

hyvä saada ajoissa varmuus siitä, missä raameissa voidaan messua lähteä 
suunnittelemaan. 

- Mietiskeltiin myös sitä, miten Tuomasmessu voisi olla edistämässä seurakuntien 
yhteistyötä ja seurakuntalaisten osallistumista. 

 
Raamattukurssin vetäjinä olivat Kalle Mäki ja Maija Latvala. Kurssille oli ilmoittautunut 12 
henkeä, mutta kaikki eivät päässeet paikalle.  Muutama oli tullut mukaan ilmoittautumisajan 
jälkeen, joten paikalla oli 12 henkeä aloituksessa. Ryhmän koko on siis hieman kasvamassa. 
 
Syyskuun ensimmäisessä messussa eivät kaikki vastuulliset ilmeisesti olleet tutustuneet 
ohjeisiinsa, mikä vaikutti valmisteluun.  Itse messu sujui suunnitellusti. Paikalla reilu 200.  
- vaikuttiko väkimäärään mahdollisesti kovin aikainen syksyn ajankohta?  



- palautteen perusteella voitaisiin harkita, että kotisivuilla voisi olla messun kuvauksen 
yhteydessä myös messun tekstit ja ehkä niihin liittyvää pohdintaa 

 
Vanha Tuomaskäsikirja pitää poistaa nettisivuilta. 
 

3. Viestintäryhmän terveiset (Anne K) 
 
Facebook sivuilla on aloitettu viikoittaiset postaukset kokeiluluonteisesti. Tähän asti saatujen 
kokemusten perusteella käytäntöä aiotaan jatkaa. 
 
- kirjoittajia on varsin hyvin, loppuvuodelle on tarvetta vielä kolmelle kirjoittajalle. 

Kirjoittajista on kirjoittajarinki. 
- Tykkäyksiä on hyvin 
- Kirjoituksilla on maksimipituus 1200 merkkiä, tämä tulee Instagramin rajoituksista. 
- Kirjoituksista tehdään Instagramiin myös Story, joka on vuorokauden verran näkyvissä. 
- Instagram linkki olisi hyvä olla Tuomasmessun kotisivulla 

 
4. Lasten taskun terveiset (Kirsti) 

 
20.9. on klo 13–15 ensimmäinen tapahtuma koululaisille. Mukana on koulupappi Saija ja 
vapaaehtoisia. 
- Lasten nurkkausta ollaan kehittämässä, pieniä rakennelmia on tekeillä. 
Innostunut työryhmä on kehittämässä Lasten taskua ja sille on riittävä budjettikin olemassa. 
- Avoimen kirkon kokemusten mukaan koululaiset ovat aiemminkin olleet kiinnostuneita 

tulemaan Aleksanterin kirkkoon. Korona katkaisi hyvin alkaneen koululaisten kanssa 
työskentelyn. 

 
5. Tuomaskaupan asiat (Kirsti) 

 
Olisiko mahdollista, että Tuomakauppa olisi Aleksanterin kirkon eteisessä messun jälkeen? 
Silloin voitaisiin tavoittaa niitäkin, jotka eivät käy alakerrassa teejatkoilla. Tuomaskaupassa 
tapahtui mukavaa kohtaamista. Siinä on helppo tulla juttelemaan.  
Rukouslintuja on edelleen saatavilla. Niitä voitaisiin harkita hankkia myyntiin ja 
Tuomaskomeroon alttarinrakentajien käyttöön. Meri selvittää budjettiasiat ensin. 
 
 

6. Syksyn messujen tilanne. Liitteinä vuosikellot 24 ja 25. Päivitetään vuosikelloa 
tarvittaessa. 
 
Tämän syksyn Tuomasmessuille on kaikille järjestäjä. Tuomasillat ovat samoin järjestyksessä. 
Vetäytymispäivä on siirretty olemaan 29.10. Aleksanterin kirkon kryptassa.  

Keskusteltiin, mikä mahtaa olla jatkossa Tuomasmessun ajankohta, jos Aleksanterin kirkolla 
on säännöllisesti sunnuntaisin iltamessuja. Tuomasmessun alkamisajankohdan tulee olla 
samaan aikaan illalla, kuin Aleksanterin kirkon vakiomessun. Tuomiokirkkosrk:n srk-
neuvostolla on keskeinen rooli asiasta päätettäessä. 

7. Tiedoksi: Uusi aika vastuuryhmän vetäytymisillalle 29.10. klo 17-20 Aleksanterin kirkko.  
 



 
8. Tiedoksi: Tuomasillat 

1. ilta; 24.9.2024 

Muslimin tie kristityksi. Anneli Hukari ja Irkka Uskali 
Tiina ja Lauri juontajana, mahdollisesti saavat jonkun muslimista kristityksi kääntyneen 
mukaan 

2. ilta; 8.10.2024 

Tuomasmessu eilen, tänään ja huomenna Kaija Jerkku ja Hanna Merikanto 
 Catarina juontajana, mahdollisesti muitakin kokemuksia kertomassa 

3. ilta; 12.11. 2024 

Rakkain tuomaslauluni. Säestäjänä Pekka Arola ja Auli Kuparinen. Anne juontajana, 
ajatuksena laulaa yhdessä osallistujien toivelauluja. Toivoja kertoo, miksi laulu on hänelle 
rakas, millainen tarina siihen liittyy. 

 
9. Taloustilanne 

Liitteenä budjettitilanne heinäkuun lopussa. Merillä on huoli, että ylitämme budjetin. Toisaalta 
Uuden vuoden messun kulut tulevat maksettavaksi vasta tammikuussa. Vuoden 2024 
budjetissa varoja on arvioitu väärille tileille ja tämä vaikeuttaa hieman budjetin seuraamista. 
Kaikki laskut eivät ole menneet Merin kautta eteenpäin. Palkkakulut sekä elintarvikekulut ovat 
kasvaneet arvioidusta. Vuoden 2024 budjetista on myös maksettu viime vuoden palkkioita, 
jotka tulivat myöhässä.  
 
Tällä hetkellä näyttää sille että ”pakolliset kulut” loppuvuodelle ovat noin 17 362 €. Kuluja ovat 
esim. tuomaspapin palkka, elintarvikkeet, miksaus, striimaus, tarjoilupalkkio 
tarjoiluvastaavalle, musiikinjohtajan ja kuoronjohtajan palkkiot, matkakorvaukset muusikolle. 

Ehdotus: Meri käy Tean (kirkkoherran sihteeri) kanssa budjettia läpi tarkemmin ja infoaa 
vastuuryhmää sekä konsultoi kirkkoherraa, jos olemme ylittämässä budjetin, ja mitä asialle 
tehdään. Sairasloman vuoksi Meri ehtii tämän tekemään vasta 3.9. kokouksen jälkeen. 

Päätös: Päätettiin esityksen mukaan. 

 
10. Ensi vuoden messut ja toiminta 

Liitteenä vuosikello 2025 
 
Vuoden 2025 alussa on vielä 19.1. messu ilman kokoajaa. Myös pääsiäinen on vailla kokoajaa. 
Syksyn ensimmäinen messu 31.8. 2025 on vielä vailla kokoajaa. 
- Mietitään, onko tämä liian aikainen ajankohta syksystä järjestää tuolloin messua vai 

pitäisikö olla ennen syyskuun puoliväliä. 
 
- Meri ottaa yhteyttä Eteläisen srk:n kirkkoherraan ja kysyy, jos Eteläisen srk-neuvosto voisi 

olla järjestelyvastuussa tästä messusta. Severi Laakso bändeineen vastaa musiikista. 

  



        11.  Seuraavat vastuuryhmän kokoukset klo 17–19.30 

2.10. Emmaus,  

-  Anne Karhola vastaa tarjoilusta, Kirsti Ahonen hartaudesta. 

26.11. Aleksanterin kirkko, Krypta, tarjoilu, hartaus? 

         12. Muut asiat 

Muut asiat tulisi ilmoittaa Merille hyvissä ajoin ennen kokousta, jotta kokous ei veny liian 
pitkäksi. Tässä ei ole mahdollista käydä isoja asioita läpi, mutta esim. lyhyet ilmoitusasiat 
voidaan käydä läpi. 

- Tulossa on lokakuulla Tuomas-retki Uuteen Valamoon. Ilmoittautuneita on runsaasti. 
- Sihteerin tehtävissä tulisi olla mainittuna, että vastaa muistion laittamisesta nettiin. Anne 

Karhola laittaa muistion nettiin, kun Meri on tarkistanut muistion. 
- Tuomasmessusta voisi olla mainos Aleksanterin kirkon päätaulussa. Siinä kaikki 

Tuomasmessut ja Tuomasillat.  (Tätä voisi täydentää aina messukohtaisilla infoilla 
haluttaessa?) Asia viedään aluefoorumin käsittelyyn.  

- Meri pyytää Anne Rossilta julisteen Tuomailloista. 


